
اخبار كشور

رئیس سازمان صداوسیما:
سیمایزیارتراهاندازیمیشود

رئیس  سازمان صداوســیما گفت: رادیو زیارت اقدام اولیه خوبی است، با 
این  حال به دنبال گسترش محتوا در بخش سیما نیز هستیم و هدف بعدی ما 

راه اندازی سیمای زیارت است.
پیمان جبلی در دیدار با تولیت آســتان قدس رضوی در مشــهد افزود: 
زیرساخت های فنی بسیار خوب و حرفه  ای در مرکز ارتباطات و رسانه آستان 
قدس رضوی فراهم  شــده که شرایط را برای راه اندازی سیمای زیارت بسیار 

مساعد کرده است.
وی ادامه داد: ســاخت سریال »گوهرشــاد« در مراحل پایانی فیلم نامه 
است و سریال های »سلمان فارسی« و »حضرت موسی)ع(« از دیگر تولیدات 

در دست ساخت رسانه ملی در حوزه دینی است.
رئیس  سازمان صداوسیما گفت: معتقدیم هر تحولی بخواهد در سازمان 
صداوسیما رقم بخورد اگر متبرک به وجود مقدس حضرت رضا)ع( نباشد به 
نتیجه نخواهد رســید، لذا تلاش می کنیم در دوره جدید سازمان صداوسیما 
رنگ و بــوی رضوی را در این ســازمان ملموس تر کنیــم و در برنامه های 
تولیدی جدید به معرفت افزایی و عمق بخشــی بــه معارف حضرت رضا)ع( 

ورود کنیم.
حجت الاســلام  احمد مروی تولیت آســتان قدس رضوی نیز بر اهمیت 
بهره گیری از هنر در عرصه تعمیق معرفت دینی در جامعه تأکید و با اشــاره 
به زیرســاخت های رسانه ای فراهم شده در آســتان قدس، بیان کرد: پیوند 
بیــن مضامین دینی و عرصه  های مختلف هنری در رســانه  یکی از بهترین 
و اثرگذارتریــن راهکارهــا برای انتقال مفاهیم دینــی و تعمیق معنویت در 

جامعه است.
وی با اشاره به اهمیت انعکاس پیام ها و مفاهیم دینی در قالب های مختلف 
رسانه ای، گفت: اگرچه پخش منبر و سخنرانی های مذهبی از رسانه ملی بسیار 
خوب بوده اما با توجه به اقتضائات مسجد به سبب حضور مخاطب در مکانی 
مقدس و شــرایط معنوی حاکم در آنجا، تأثیرگذاری منبر در مســجد بیشتر 
از قاب تلویزیون اســت، در مقابل رسانه ملی می تواند از ابزار هنر برای انتقال 

مفاهیم دینی استفاده کند.
دستمریزادمجیدمجیدی

بهبهروزشعیبی
مجیــد مجیــدی کارگردان ســینما و رئیس  گروه تخصصی ســینمای 
فرهنگستان هنر در یادداشتی به ویژگی های فیلم »بدون قرار قبلی« ساخته 

بهروز شعیبی پرداخت.
در یادداشت مجید مجیدی آمده است: »پناهندگی شخصیت اصلی قصه 
از غربت، به پیشــگاه امام رئوف شــیعیان در حقیقت این فیلم، بدون هرگونه 
انتظاری با تو ســه قرار می گذارد. قرار اول مواجه شــدن با کرامت والای امام 
رضا)ع( است، دیگری جلوه گری هنر سینما در پرداخت به قرار اول و قرار سوم 
نیز، تماشــای تنیده شدن این دو قرار زیبا، بر روی پرده  نقره ای است. در این 
روزگار، فیلمِ بدون قرار قبلی، با پرهیز از هرگونه شعارزدگی، مأموریت انتقال 
حال خوب به مخاطب را، که یکی از وظایف مهم سینماســت به نحو احسنت 
انجام می دهد. دستمریزاد به بهروز شعیبی و همه عوامل این فیلم که در این 

امتحان سربلند و سرافراز بودند.«
جدیدترینآثارطنزدفاعمقدس

رونماییشد
 جدیدتریــن آثــار دفــاع مقــدس با حضــور رزمنــدگان لشــکر ۱۷

علی ابن ابی طالب، توسط انتشارات کتاب جمکران رونمایی شدند.
پاییز سال ۱۳۹۹ طی همکاری ســتاد ملی کنگره شهدای استان قم و 
انتشــارات کتاب جمکران ده ها نفر از رزمندگان دوران دفاع مقدس به ویژه 
رزمندگان لشــکر ۱۷ علی ابن ابی طالب قم کنــار هم آمدند تا بعد از روزها 
و ســاعت ها مصاحبه، خاطرات آنها جمع آوری و ثبت شــود و از میان آنها 
ســوژه های مختلف تبدیل به کتاب شــوند که از این میــان تعدادی از آنها 
تبدیل به آثاری طنز از دوران جنگ تحمیلی شــدند. آثاری که به تازگی و 
در بهار ۱۴۰۱ مراحل پایانی را ســپری کردند و وارد بازار کتاب شدند و به 

دست مخاطبان رسیدند.
همزمان با سالروز میلاد با سعادت امام رضا علیه السلام مراسم رونمایی 
از دو کتــاب »مرغداری در میدان جنگ« و »جنگ پرملات« در انتشــارات 
کتاب جمکران با حضور نویسندگان دو اثر و جمعی از مسئولین و همچنین 

رزمندگان و ایثارگران دفاع مقدس برگزار شد.
در پایان این مراســم، خادمان حرم رضوی با در دســت داشتن پرچم 
متبرک شده حرم مطهر آن امام رئوف، فضای جلسه و مهمانان را عطرآگین 
کردند و سپس با اهدای هدایایی به نویسندگان و امضای یادگاری رزمندگان 

بر تابلو دو اثر، مراسم به پایان رسید.
یک بازیگر:

انقلابیهایسینماخانهنشینشدند
ومعاندینمیداندار!

ماشــاءالله شــاهمرادی زاده بازیگر و کارگردان ســینما با انتقاد شدید از 
سیاسی کاری برخی دست اندرکاران سینما گفت: بنده با صراحت اعلام می کنم 
تنظیم کنندگان بیانیه برای تحریک نیروهای نظامی و امنیتی نامرد و بی شرافت 
هستند و از یکایک نهادهای قضایی، امنیتی، روحانیون و سینماگران انقلابی 
می خواهم که به میدان آمده و یک بار برای همیشه تو دهانی محکمی به این 

یاوه گویان بزنند.
کارگــردان فیلم ســینمایی »پنجشــنبه آخر مــاه« در گفت وگو با 
ســینماپرس افزود: برخی حــوادث مانند حادثه متروپــل آبادان باعث 
می شــود برخی افراد به ظاهر دوست و در باطن دشمن ماهیت شیطانی 

خود را رو می کنند و یکی یکی خود را نشان می دهند!
این ســینماگر با تأکید بر اینکه بنده بارها گفته ام و باز هم هشــدار 
می دهم که دشمنان گاهی برای سینمای ما خط و ربط تعیین می کنند، 
اظهار داشت: سینمای ســیاه و چرک امروزی که به ظاهر اسم سینمای 
اجتماعی روی آن گذاشــته اند در واقع ساخته و پرداخته همان دشمنان 

نظام اسلامی و انقلاب اسلامی و ایران و قرآن است!
وی در بخــش دیگــری از این گفت وگو خاطرنشــان کــرد: باعث 
شرمســاری اســت که انقلابی های سینما خانه نشین شــدند و معاندین 
 میدان دار! من نمی دانم مسئولان چرا اجازه چنین رفتاری را به این افراد

می دهند؟
شــاهمرادی زاده در پایان افــزود: من امیدوارم یکایک انســان های 
انقلابی وارد میدان شــوند و از هویت اسلام و ایران اسلامی دفاع کنند و 
 پاســخ این افراد را که هدف شان ایجاد آشوب و تشتت در جامعه است را

بدهند.
ریشهیابیمعضلطلاق

در»صدوهشتادویکثانیه«
مســتند »صدوهشتادویک ثانیه« با موضوع »طلاق« سه شنبه 2۴ خرداد 

ساعت 2۱ از شبکه مستند پخش خواهد شد. 
صادق داوری فر، تهیه کننده و کارگردان این مســتند گفت: در ایران هر 
»صدوهشتادویک ثانیه« یک طلاق اتفاق می افتد، این مستند در 6۰ دقیقه به 

بررسی ریشه و علل طلاق پرداخته است.  
وی افزود: پس از چندین ســال تحقیــق میدانی، کتابخانه ای و اینترنتی 
و مطالعه روی پایان نامه های دانشــجویی به این نتیجه رسیدم که اگر بتوانیم 
مهارت های زندگی را به فرزندانمان بیاموزیم، آمار طلاق حتما در کشور کاهش 
خواهد یافت، برای اثبات این ایده سراغ افراد متعدد و متفاوتی رفتم و آنها از 

تجربه جدا شدن خود برایم گفتند. 
این تهیه کننده افزود: این مستند با یک پشتوانه مطالعاتی بیش از 5 سال 
تولید شد، بنابراین تولید کار حدود یک سال طول کشید و بخشی از این زمان 
هــم صرف متقاعد کردن موردهای مطالعاتی برای قرار گرفتن جلوی دوربین 

شده است.

حضرت امام خمینی)ره(: من خوف آن دارم که به واسطه 
قشــرهایی که غرض ندارند لکن نادان هستند کارهایی 

صورت بگیرد که مکتب ما را بد معرفی کند.

هدیه به خوانندگان

صفحه3
سهشنبه۲۴خرداد۱۴۰۱
۱۴ذیالقعده۱۴۴3-شماره۲3۰۴۷

اخبار ادبی و هنری

آیت الله رئیسی:

 بخش های اجرایی با تمام توان 
برای تقویت منزلت نخبگان بکوشند

مراسم معارفه نماینده ولی فقیه در مؤسسه اطلاعات 
برگزار شد

مراسم نکوداشت مرحوم حجت الاسلام دعایی، نماینده ولی فقیه 
و مدیرمســئول فقید روزنامه اطلاعات و معارفه سیدعباس صالحی 
نماینده ولی فقیه و مدیرمســئول جدید این روزنامه با حضور برخی 

چهره های سیاسی در مؤسسه اطلاعات برگزار شد.
در این مراسم حجت الاسلام معزی، نماینده ولی فقیه در هلال احمر، حکم 
رهبر معظم انقلاب را به ســیدعباس صالحی، نماینده ولی فقیه در مؤسسه و 

روزنامه اطلاعات اعطا کرد.
قالیباف:

منشور مجلس برای ریل گذاری صحیح در قانون گذاری 
تدوین می شود

رئیس مجلس از آغاز فرایند تدوین منشور مجلس انقلابی مبتنی 
بر منویات رهبر معظم انقلاب اســلامی درباره مجلس و توصیه های 
ایشان، برای ریل گذاری صحیح در حوزه قانونگذاری و نظارت خبر داد.

بــه گزارش خبرگــزاری مهر، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در جلسه شورای هماهنگی مجلس شورای اسلامی که صبح دیروز با 
حضور نواب رئیس، اعضای هیئت رئیسه مجلس و رؤسای کمیسیون ها، رئیس 
مرکز پژوهش های مجلس، رئیس دیوان محاسبات و معاونین قوانین و نظارت 
مجلس برگزار شد، به اولویت بندی های مجلس براساس بیانات و تأکیدات رهبر 
معظم انقلاب در دیدار نمایندگان اشاره و برنامه مجلس در این حوزه را تشریح 
کرد. رئیس مجلس با بیان اینکه بر اساس منویات رهبر معظم انقلاب ما قصد 
داریم سندی که مسیر راه مجلس شورای اسلامی را مشخص می کند، تدوین 
کنیم، اظهار داشــت: باید اقداماتی که لازم اســت برای این سند که منشور 
مجلس انقلابی است در هیئت رئیســه، صحن، کمیسیون ها، فراکسیون ها و 
ســایر بخش های اداری و ستادی مجلس انجام شود تا در یک سند و منشور، 
راهبردهای اصلی مجلس مبتنی بر مســائل اساسی کشور تعریف و به سرعت 

عملیاتی شود تا بتوانیم بیش از پیش به مردم خدمت کنیم.
قالیباف تصریح کرد: این منشور، مأموریت های بخش های مختلف مجلس 
بــه خصوص در حوزه اصلاح بودجه، انتخابات، تنقیــح قوانین، نظارت و ... را 
مشــخص خواهد کرد که معاونت قوانین و مرکز پژوهش ها کار خود را در این 
زمینــه آغاز کرده اند و در نهایت قصد داریم با دریافت نظرات و پیشــنهادات 
کارشناســان و نمایندگان، مبتنی بر توصیه هــا و منویات رهبر معظم انقلاب 
اسلامی، این سند تدوین شود تا مجالس آینده نیز بتوانند از آن استفاده کنند.

مواضع عجیب و غیردوستانه وزیرخارجه عراق 
درباره ایران

»فؤاد حسین« وزیر خارجه عراق در ادامه اظهارات غیردوستانه چند 
روز پیش خود، در یک مصاحبــه تلویزیونی بار دیگر بر این موضع خود 

پافشاری کرد.
به گزارش فارس، وی در گفت وگو با شبکه تلویزیونی الغد مصر، که بخش اول 
آن، شب گذشته پخش شد، ادعا کرد: »تهران حرف های جدیدی از بغداد  می شنود 
که پیش از این وجود نداشــت. به ایرانی ها گفتیم که ما نیازمند همکاری مشترک 

هستیم و به دخالت ایران نیازی نداریم«.
وی تاکیــد کرد که روابط با ایران از »مرحله ســکوت« به »مرحله صراحت« 
رسیده و »روابط با کشورهای حوزه خلیج ]فارس[ در حال حاضر عالی است و بین 

عراق و برخی کشورهای حوزه خلیج ]فارس[ و ایران ارتباط وجود دارد«.
فؤاد حسین در ادامه مدعی دخالت ایران در امور عراق چه سیاسی و چه غیر 
سیاســی شد و گفت: »گفت وگو و مناقشــه با طرف ایرانی را به شکل دیگری آغاز 
کرده ایم، سیاست خارجی عراق، امروز، سیاست وابسته به کشور دیگری نیست. ما 
همچنین تاکید کردیم که سیاست خارجی عراق بر اساس تامین منافع این کشور 
اســت. با دوستانمان گفت وگو می کنیم اما با دشمنان مان، با ابزارهای دیگری غیر 
از خشــونت مقابله می کنیم.« وی افزود: »ما به تهران گفتیم که دارای مشترکات 
دینی، تجاری، اقتصادی و... هستیم و نیاز به همکاری مشترک داریم نه دخالت از 
جانب ایران. ما به یک ائتلاف نیاز داریم. دخالت در امور عراق، قابل قبول نیســت. 
طرف ایرانی باید این مســئله را درک کند. ما با یکدیگر دوســت و همسایه باقی 
خواهیم ماند و با یکدیگر کار می کنیم اما مسئله دخالت های ایران، غیر قابل قبول 
اســت«. وزیر خارجه عراق در بخش دیگری از سخنانش به دخالت نظامی ارتش 
ترکیه و نفوذ آن به خاک عراق اشاره کرد و گفت: هیچ توافقی میان بغداد و آنکارا 
وجود ندارد که به ارتش ترکیه اجازه عملیات نظامی در داخل اراضی عراق را بدهد. 

ترکیه نباید بدون موافقت دولت بغداد، در داخل اراضی عراق حرکت کند.

درجه سرلشکری
به شهید محمدحسن پارسا كیان اهدا شد

رئیس  ستاد کل نیروهای مسلح در دیدار با خانواده شهید پارسا کیان 
درجه سرلشکری که مورد موافقت و تصویب فرماندهی معظم کل قوا قرار 

گرفته بود را به همراه لوح تبریک به خانواده این شهید اهدا کرد.
سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری رئیس  ستاد کل نیروهای مسلح با حضور 
در منزل شــهید سرلشکر پاسدار محمدحسن پارســا کیان با خانواده این شهید 

والامقام دیدار و گفت وگو کرد.
 سرلشــکر باقری؛ اخلاص، تعهد، ولایتمداری، پشــتکار و سخت کوشــی در 
ماموریت هــای محولــه در دوران دفاع مقدس و پــس از آن را از ویژگی های بارز 
شــخصیت شهید پارسا کیان دانســت و اظهار داشت: شهید پارسا کیان از جمله 
نیروهای اولیه تشکیل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در شهرستان دزفول بود و ما 
افتخار داشتیم که از اوایل دوران دفاع مقدس با ایشان آشنا شویم و همواره ارتباط 
بسیار صمیمی و تنگاتنگی بین شــهید حسن باقری و این شهید عزیز برقرار بود 
تا جایی که در بسیاری از ماموریت های خطیر و عملیات های مهم و سرنوشت ساز 

دفاع مقدس این دو شهید گرانقدر در کنار یکدیگر بوده اند.
رئیس  ســتاد کل نیروهای مســلح در ادامه به توانمندی و تخصص شهید در 
ابعاد مختلف پرداخت و اضافه کرد: شــهید عزیــز علاوه بر توانمندی و مهارتی که 
در عرصه های مختلف نظامی داشــت، توانســته بود دانش خــود را در زمینه های 
گوناگون توسعه و ارتقا دهد و تا آخرین روزهای حیات مبارک و پرثمر خود در همه 
مسئولیت ها و ماموریت ها سربلند و سرافراز، پیروزی ها و موفقیت بهتری را به دست 
آورد. سرلشکر باقری در بخش دیگری از سخنان خود خاطرنشان کرد: بدون شک 
رشادت ها، ایثارگری ها و خدمات ارزنده و ارزشمند این شهید گرانقدر برای همیشه 
در تاریخ این کشور و برای نسل های آینده این مرز و بوم جاودان و ماندگار خواهد 
ماند و ما به عنوان همرزمان ایشان، رسالت خطیر انتقال تجربیات و ارزش هایی که 

این عزیزان آفریدند را به نسل جوان برعهده  داریم.
در این دیدار درجه سرلشــکری شهید پارسا کیان که مورد موافقت و تصویب 
فرماندهی معظم کل قوا حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی( قرار 
گرفته بود به همراه لوح تبریک به خانواده شهید اهدا و در پایان همسر و فرزندان 

شهید نیز خاطراتی را از سرلشکر پارسا کیان بیان کردند.
 به گزارش فارس، سرلشــکر پارســا کیان در اسفند ماه ســال ۱۳۹۹ پس از
۴2 سال خدمت صادقانه و مخلصانه و تحمل رنج بیماری ناشی از جراحات دوران 
دفاع مقدس به دلیل حضور در رزمایش عملیاتی نیروهای مسلح و نظارت بر روند 

اجرای آن به بیماری کرونا مبتلا شد و لقا  ء الله پیوست.

قرآن،جداکنندهحقوباطلیکه
برهانشخاموشنگردد

امام علی)ع(: »قرآن نوری است که خاموشی ندارد، چراغی 
است که درخشندگی آن زوال نپذیرد، دریایی است که ژرفای 
آن درک نشود، راهی است که رونده آن گمراه نگردد. شعله ای 
اســت که نور آن تاریک نشود، جداکننده حق و باطلی است 

که درخشش برهانش خاموش نگردد.«
نهجالبلاغه-خطبه۱98

پای درس علی)ع(

سرویس سیاسی-
باید  اسدی  اســدالله  اینکه  بیان  با  خطیب زاده 
بدون قید و شــرط آزاد و اعاده حیثت شود، اظهار 
با دســتور رئیس جمهور شکایت حقوقی و  داشت: 
بین المللی را در دســتورکار قرار دادیم و این مسیر 

را با جدیت پیگیری می کنیم.
ســعید خطیب زاده، سخنگوی وزارت خارجه دیروز در 
نشست هفتگی با خبرنگاران درباره وضعیت اسدالله اسدی 
دیپلمات ایرانی بازداشــت شده در بلژیک نیز گفت: از روز 
اول ایــن موضــوع را به رغم اینکه نقض فاحش و آشــکار 
کنوانسیون ۱۹6۱ وین در مصونیت های دیپلماتیک بود، از 
لحــاظ حقوقی پیگیری کردیم و دولت آلمان نقض فاحش 
در قبال این دیپلمات در مسیر بازگشت به محل ماموریتش 
انجام داد و همزمان با ســفر رئیس جمهور وقت به اتریش 
این اتفاق افتاد و این شائبه را پیش آورد که طراحی توسط 
طرف های دیگر باشــد کــه بعدا ثابت شــد گروهک ظاله 

منافقین چه نقشی را در این توطئه داشته است.
ســخنگوی وزارت خارجه ادامه داد: البته دولت بلژیک 
هم در این نقض فاحش و آشــکار در ادامه نقش بازی کرد 
و بدعت خطرناکی را گذاشــتند به آنها تذکر دادیم و الان 
هم اعلام می کنیم آقای اسدی دیپلمات ما باید بدون قید و 
شرط آزاد و اعاده حیثت شود و خسارات وارده جبران شود.
وی با ذکــر این نکته که این بدعتــی که درخصوص 
نقــض مصونیت های دیپلماتیک گذاشــتند، قربانیان بدی 
را خواهــد گرفت، اظهار داشــت: از عهد باســتان تا امروز 
این مصونیت ها بوده و ناقضان آن مســیر اشتباهی را طی 
کردند. با توجه به این که مســیر حقوقی که تلاش کردیم 
با همکاری برخی کشــورها انجام دهیم، به نتیجه نرسید، 
با دســتور رئیس جمهور شکایت حقوقی و بین المللی را در 
دســتورکار قرار دادیم و براساس ســازوکار حل اختلافات 

طبق کنوانســیون وین و این مســیر را با جدیت پیگیری 
می کنیم.

خطیب زاده درباره اظهارات فؤاد حســین وزیر خارجه 
عراق که گفته بود ایران شــواهد ملموسی درباره استفاده 
موســاد از مکانی که در اربیل مورد هــدف قرار گرفته در 
اختیار عراق قرار نــداده و هیچ مدرکی در این زمینه ارائه 
نکرده اســت، گفت: به دوســتان در عراق توصیه می کنیم 
کــه مراقبت کنند مرزهای جغرافیایی و کشورشــان مورد 
سوءاستفاده طرف های یاغی برای اقدامات ضدامنیتی علیه 
دوست شــان ایران و مردم ایران قرار نگیرد. بیش از آن چه 
لازم دارند به آنها اطلاعات داده شــده اســت. هم آن رژیم 
یاغی می داند در عراق و در برخی مرزها چه می کرده است. 

ســخنگوی وزارت خارجه افزود: من از این تریبون بارها به 
دوستان در عراق تذکر و هشدار دادم و آن )حمله موشکی 
سپاه پاسداران به مقر موساد در اربیل( یک جراحی کوچک 

بود که دقیق به هدف هم اصابت کرد.
 سفر امیرعبداللهیان به چند کشور آفریقایی

وی همچنیــن گفت که حســین امیرعبداللهیان وزیر 
خارجه قرار است بزودی به چند کشور در آفریقا سفر کند 
و افزود: چندین مقام آفریقایی به ایران ســفر و مراودات ما 
با برخی کشــورها در غرب و جنوب آفریقا از میلیارد دلار 

عبور کرده است. 
 پاسخ اسرائیل در جای خود داده می شود

خطیب زاده درباره حمله پهپادی اخیر در اربیل و کشته 

شــدن دو نفر از اعضای موساد که سؤال یکی از خبرنگاران 
بود، گفت: در این باره پاسخی ندارم. پاسخ اسرائیل در جای 
خودش داده می شود و پاسخ اسرائیل را همان طور که تا به 
الان داده ایــم، در جای خودش می دهیم و در کشــورهای 

ثالث نمی دهیم.
اقتصاد ایران و ونزوئلا 

در بسیاری از ابعاد با هم مکمل هستند
ســخنگوی وزارت خارجه درباره نقشه راه 2۰ساله 
بیــن ایران و ونزوئلا گفت: اقتصــاد ایران و ونزوئلا در 
بسیاری از ابعاد با هم مکمل هستند. در دوران سختی 
ایران در کنار مردم ونزوئلا بود. آن روزی که واشنگتن 
تصــور می کرد با زور می توانــد در داخل ونزوئلا تغییر 
انجام دهد، دو کشور همکاری های نزدیکی را داشتند و 
الان هم در حوزه های اقتصادی مراودات تجاری خوب 
دارنــد و همکاری های اقتصادی دارند و ســفارش های 
جدی در این حوزه ها داشتند. در حوزه های فرهنگی و 
سیاسی و ابعاد مختلف و فروش نفت ایران به ونزوئلا و 
همه اینها در این سفر تبدیل به این نقشه راه بلندمدت 
2۰ســاله شــد و فکر می کنیم این خــودش مبنایی 
 خواهد شــد که بتوانیم این روابــط را به نقطه جدید

ببریم.
درباره امنیت خود با هیچ کسی شوخی نداریم

خطیب زاده در پاســخ به سؤالی درباره سفر نفتالی بنت 
به امارات و استقرار سامانه های راداری رژیم صهیونیستی در 
حــوزه خلیج فارس و اظهارات مقامات این رژیم گفت: رژیم 
اشــغالگر قدس که از سخنرانی سید مقاومت آنچنان دست 
و پایش را گم می کند که در ســرزمین های اشــغالی اعلام 
وضعیت فوق العاده می کند، بهتر است مراقب خودش باشد 
و به خوبــی می داند ایران در منطقه درباره امنیتش با هیچ 

کسی شوخی ندارد.

سخنگوی وزارت خارجه: اسدالله اسدی باید بدون قید و شرط آزاد و اعاده حیثت شود
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رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت بهره گیری از توان 
کارشناسی نخبگان و دانشگاهیان در نظام حکمرانی، 
تصریح کرد: مهم است ســازوکارهای کارآمدی برای 
شــکل گیری یک رابطه موثر میان دولت و نهاد علم 
فراهم شود تا بتوانیم کاملا مسئله محور از توان علمی 

مراکز دانشگاهی و نخبگانی بهره ببریم.
جمعی از رؤسای دانشگاه های کشور و تعدادی از مسئولان 
اجرایی در نشســتی به ریاســت آیت الله دکتر ســیدابراهیم 
رئیسی، راهکارهای بهره گیری حداکثری از ظرفیت نخبگان 

را مورد بحث و بررسی قرار دادند.
در این نشســت مقرر شــد کارگروهی با محوریت مرکز 
بررسی های اســتراتژیک ریاست جمهوری تشکیل شود تا با 
مشارکت دانشــگاهیان و مقامات اجرایی، روش های مناسب 
عملی و ســریع الوصول اجرایی برای بهره مندی بهتر از توان 
علمی و تحقیقاتی دانشــگاه ها در دولت را ارائه و تحقق آنها 

را پیگیری کنند.
رئیس جمهور در این جلســه با تاکید بر اهمیت جذب و 
بهره گیری از توان کارشناسی و علمی نخبگان و دانشگاهیان 
در نظام حکمرانی، طراحی سازوکارهایی برای تسهیل و تحکیم 
ارتباط دولت با شبکه نخبگانی کشور را ضروری خواند و گفت: 
این مهم است که ســازوکارهای کارآمدی برای شکل گیری 
یک رابطه موثر میان دولت و نهاد علم فراهم شــود تا بتوانیم 
کاملا کاربردی و مسئله محور از توان علمی و پژوهشی مراکز 

دانشگاهی و نخبگانی بهره ببریم.
رئیســی با تاکید بر ضرورت تکریم جایــگاه نخبگان و 
دانشــگاهیان و توجه به دغدغه های آنهــا خصوصا در حوزه 
معیشــت، افزود: چنان که ضعف و کاســتی قانونی در مسیر 
برطرف کردن دغدغه های نخبگان کشــور وجود دارد باید از 
طریق تدوین لایحه و تقدیم آن به مجلس شــورای اسلامی 

پیگیری شود.

آیت الله رئیسی همچنین با تاکید بر اهمیت حفظ منزلت 
و کرامت نخبگان و دانشگاهیان و لزوم توجه به معیشت آنان 
اظهار داشت: بخش های اجرایی مرتبط حتما باید در این زمینه 
بکوشند و در راستای حفظ و تقویت جایگاه و منزلت و کرامت 

نخبگان گام بردارند.
رئیس جمهور گفت: نخبگان، فرهیختگان و اعضای هیئت 
علمی باید بدون دغدغه معیشــت و تامین زندگی، به ایفای 
نقش مهم خود در امر آموزش و تربیت نیروهای متخصص و 

متعهد و کارآمد بپردازند.
در این جلسه شــماری از رؤسای دانشگاه ها ضمن طرح 
دغدغه هــا، نگرانی ها و چالش هــای موجود در اســتفاده و 
به کارگیری ظرفیت های مراکز علمی، آمادگی دانشــگاه ها و 

اعضای هیات های علمی را برای مشــارکت در حل مسائل و 
کمک به تامین نیازهای کشور در عرصه های علمی و پژوهشی 

و فناوری اعلام کردند.
هیچ واحد تولیدی  نباید به هیچ وجه

و با هیچ بهانه ای تعطیل شود 
آیت الله رئیســی همچنین در جلسه روز یکشنبه هیئت 
دولت با اشــاره به دشواری ها و چالش های کار اجرایی، گفت: 
مســیر خدمت به مردم، عرصه همواری نیست و سختی های 
زیادی را دارد. در عین حال دشمن هم با ایجاد مانع به دنبال 
سخت تر کردن مسیر است، اما مرد میدان باید با روحیه قوی 

و اعتماد و اتکاء به خدا گام بردارد.
رئیس جمهور گفت: پیشرفت امور کشور در گرو تصمیمات 

و اقدامات به موقع، کارشناســانه، مقتدرانه و پیگیری مجدانه 
است و هرگونه سستی در انجام مسئولیت، کار را با وقفه مواجه 
می کند و حصول نتیجه مطلوب را به تاخیر می اندازد. رئیسی 
بر همین اساس به همه همکاران دولت متذکر شد هر جا در 
مســیر خدمت به مردم یقین حاصل کردند که انجام کاری 
ضرورت پیشــرفت کشور است، با جدیت و قوت و با توکل به 

خدا و بدون تردید و دودلی آن را انجام دهند.
رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنانش با اشــاره 
به ظرفیت  های حوزه دانش بنیان در کشــور و تأکیدات مقام 
معظم رهبری برای توســعه تولید در این عرصه، گفت: همه 
رؤســای جمهور که در ماه های اخیر به ایران ســفر کرده اند، 
اقتدار، جایگاه و توانمندی  کشــورمان و دستاوردهای جوانان 

ایرانی در حوزه دانش بنیان را تحسین کرده اند.
وی بر همین اساس به مسئولان امر در این حوزه تأکید 
کرد با توجه به درخواست سران کشورهای دوست در منطقه 
و فرامنطقه، اقدامات لازم برای صدور محصولات دانش بنیان 

کشورمان به این کشورها را با جدیت پیگیری کنند.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به توافقات به دست آمده 
میان جمهوری اسلامی ایران با کشورهای دوست، این توافقات 
را نتیجه تغییر نگاه در دیپلماسی در یک سال گذشته دانست 
و گفت جمهوری اسلامی ایران برای اجرایی شدن همه اسناد 

و توافق ها اهتمام خواهد داشت.
رئیسی در بخش پایانی صحبت های خود به ضرورت رفع 
موانع و مشــکلات پیش روی واحدهای تولیدی برای تحقق 
نامگذاری سال اشاره کرد و از دستگاه های اجرایی مرتبط با این 
حوزه خواست، بر مبنای این جهت گیری مبنایی در دولت گام 

بردارند و با جدیت نسبت به رفع مشکلات بکوشند. 
رئیسی در این زمینه تاکید کرد: هیچ واحد تولیدی نباید 
بــه هیچ وجه و با هیچ بهانــه ای تعطیل و یا روند کاری آن با 

اخلال مواجه شود.

سرود »ســلام فرمانده« عصر یکشنبه در میدان 
پرچم  برافراشــته شدن  با  امام خمینی)ره( همدان 
امام رضا)ع( و حضور با شــکوه هزاران نفر از جوانان، 
نوجوانان، اقشار مختلف مردم و خادمان حضرت امام 

رضا)ع( اجرا شد.
به گــزارش ایرنا، کودکان، نونهالان و نوجوانان با اجرای 
این سرود حماســی با امام عصر، مهدی موعود)عج( تجدید 
بیعــت کرده و آمادگی خود را برای تحقــق اهداف آن امام 

همام ابراز داشتند.
در این مراســم که کودکان و نوجوانــان همراه خانواده 
حضور داشتند، با در دست داشتن پرچم سه رنگ جمهوری 
اسلامی ایران عشق به ارزش های نظام اسلامی و تلاش برای 

پیشرفت ایران را یادآور شدند.
استقبال کودکان عراقی از سرود »سلام فرمانده«

نمایشــگاه کتاب کودک بغداد در حال برگزاری اســت 
و رایزنی فرهنگی ایران در عراق نیز در این نمایشــگاه یک 
غرفه دارد که در این غرفه به ارائه محصولات فرهنگی ایران 

می پردازد.
به گــزارش فارس، نکته قابل توجه در این نمایشــگاه، 
توجــه کودکان و نوجوانان به شــهدای مقاومت و همچنین 
سرود »ســلام فرمانده« است؛ به طوری که به گفته یکی از 
مســئولان این غرفه، بسیاری از نوجوانان عراقی با حضور در 

غرفه ایران خواستار پخش سرود »سلام فرمانده« هستند.

در غرفه رایزنــی فرهنگی ایران در عراق که مزین به 
تصاویری از شهید قاسم ســلیمانی و ابومهدی المهندس 
اســت، امکان نقاشــی و رنگ آمیزی هم برای افراد وجود 
دارد؛ به طوری که بسیاری از کودکان تصاویری از شهدای 
مقاومــت را برای رنگ آمیزی انتخاب و در حین نقاشــی 

نیز سرود »سلام فرمانده« را هم خوانی می کنند. استقبال 
از ســرود »سلام فرمانده« در نمایشــگاه کودک بغداد تا 
حدی اســت که هر روز چند بار این سرود پخش می شود 
و کــودکان عراقی نیز در نقاط مختلف نمایشــگاه آن را 

زمزمه می کنند.

با حضور خادمان امام رضا)ع(

سرود »سلام فرمانده« در همدان اجرا شد

گزارشگر ویژه ســازمان ملل در امور تحریم ها 
گفت: متاسفانه این ادعای آمریکا که داروها را تحریم 
نکرده درســت نیست و حتی نهادهای سازمان ملل 

نیز نمی توانند کمک های پزشکی لازم را ارائه کنند.
ترجمه مصاحبه اختصاصی هفته نامه فرانسوی لوپوئن 
با »آلنا دوهان«، گزارشــگر ویژه ســازمان ملــل در امور 
تحریم ها تحت عنوان »آری، در ایران تحریم ها می کُشند.« 
منتشر شده است که در آن آلنا دوهان در بازگشت از ایران 
می گوید که اقدامات آمریکایی مانع ارسال دارو به این کشور 

می شوند.
وی از تاریــخ ۷ تا ۱۸ ماه مه، برای ارزیابی تحریم های 
آمریکا علیه ایران به تهران ســفر کرد. او اولین گزارشــگر 
ویژه ســازمان ملل اســت که بعد از ۱۷ سال به ایران سفر 
کرده اســت. وی توسط شــورای حقوق بشر سازمان ملل 
موظف به بررسی تاثیر اقدامات قهری یک جانبه آمریکا در 
ایران می باشد. آلنا دوهان در مصاحبه اختصاصی با روزنامه 

لوپوئن از تاثیرات تحریم های آمریکا سخن می گوید.
دوهان در پاسخ به این سؤال که »تأثیر واقعی تحریم ها 
بر ایران چیست؟« گفته است: »تاثیر این تحریم ها در ایران 
با ســایر کشورهای دیگر تحت تحریم که من از آنها بازدید 
کردم، همچون زیمبابوه یا ونزوئلا، متفاوت بود. برای مثال، 

ایران دارای یک سیستم بهداشتی و آموزشی نسبتاً توسعه 
یافته است. به همین دلیل است که در این زمینه این کشور 
مانند ونزوئلا متحمل تاثیر بسیار زیاد تحریم ها نشده است. 
ازســویی ایران از نظر تولید داخلی مواد غذایی نیز خودکفا 
است، به همین دلیل است که من به عنوان مثال افرادی را 
در ایــران ندیدم که مثلًا فقط یک بار در روز غذا بخورند. با 
این حال تاثیرات فراوانی را به واســطه تحریم ها بر زندگی 

ایرانیان، از جهات مختلف مشاهده نمودم.«
ســؤال دیگری که از او پرســیده شــده این است که 
»دولــت ایران می گویــد تحریم ها باعــث افزایش مرگ و 
میر در طول همه گیری کووید-۱۹ در ایران شــده اســت. 
آیا این امر درســت اســت یا صرفا تبلیغات اســت؟« و او 
گفته اســت: »بله، تحریم ها باعث مرگ مردم شده است و 
چندین مورد در گزارش من آمده اســت. قانع کننده ترین 
دلیل، عدم دسترســی به دارو است. بله، ایران بیش از ۹۰ 
درصد داروهای خود را تولید می کند، اما متأســفانه برای 
ایــن کار نیاز به تهیه کردن مواد اولیه از خارج اســت. این 
امر مشکل اســت، زیرا می  دانیم که دستیابی به این مواد، 
پرداخت هزینه و دریافت آنها برای این کشور بسیار دشوار 
است. به خصوص که کیفیت مواد اولیه همیشه خوب نیست 
و این مواد بسیار گران هســتند. ساده ترین مثال انسولین 

اســت. در ایران افراد دیابتی زیادی وجود دارد و زمانی که 
در مورد این مشــکل در ایران صحبت کردم، به من گفتند 
که کشور خودش توانسته یک نوعی از محصول استاندارد 
انســولین را تولید کند، با این تفاوت کــه این دارو برخی 
انواع خاص دیابت را درمان نمی کند، بنابراین در ایران قابل 
درمان نیستند. بیماران مبتلا به این بیماری در ایران، جان 

خود را از دست می دهند.«
مجله فرانســوی از گزارشــگر ســازمان ملل پرسیده 
»دولت آمریکا در مورد این مرگ و میرها، این گونه پاســخ 
می دهد که داروها در لیست تحریم های واشنگتن نیستند.« 
و او پاسخ داده: »متاســفانه این درست نیست. در تئوری، 
بله، همه اســناد مربوط به تحمیل تحریم هــا علیه ایران، 
امکان استثناء بشردوستانه را در مورد مواد غذایی و دارویی 
می دهد. اما در واقعیت، چنین چیزی رخ نمی دهد و حتی 
آژانس های سازمان ملل نیز نمی توانند کمک های پزشکی 

لازم را ارائه کنند.«
وی در ادامه گفته اســت: »همچنین یادآوری می کنم 
کــه این ایران نبود که از توافق هســته ای ایران در ســال 
2۰۱۸ خارج شــد، بلکه ایالات متحده بود که چنین کرد. 
به عنوان استاد حقوق بین الملل می  توانم اضافه کنم که اگر 
دیگر تحریم هایی از سوی شورای امنیت سازمان ملل وجود 

نداشــته باشــد، حقوق بین  الملل این امکان را به دولت ها 
نمی  دهد که تحریم  های یک جانبــه به  ویژه در بخش های 

مالی و بانکی وضع کنند.«
دوهــان افزوده اســت: »علاوه بر ایــن، وقتی به عمق 
این موضوع نگاه می کنید، متوجه می شــوید که اثربخشی 
تحریم  ها کم است. من شخصاً هیچ نمونه درستی ندیدم که 
تحریم های یک جانبه نتیجه ای مثبت در یک کشور داشته 
باشد. حتی مطالعات آکادمیک وجود دارد که نشان می دهد 
تحریم های قانونی شورای امنیت سازمان ملل در دستیابی 
به هدف مورد نظر چندان مؤثر نبوده است. به همین دلیل 

این نهاد سیاست خود را در این زمینه تغییر داده است.«

گزارشگر ویژه سازمان ملل:

ادعای آمریکا در مورد عدم اعمال تحریم دارویی درباره ایران
دروغ است

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران گفت: سامانه های راداری، موشکی و پهپادی پدافند 
هوایی ارتش با اشراف کامل و هوشمندانه در اقصی نقاط 
کشــورمان به ویژه در پهنای خلیج فارس، تمام تحرکات 
دشمنان را رصد می کنند و در صورت لزوم اقدام قاطعانه 

انجام خواهد گرفت.
امیر ســرتیپ علیرضا صباحی فرد، فرمانــده نیروی پدافند 
هوایی ارتش در ادامه بازدید از مناطق و گروه های پدافندی غرب 
کشور در جمع فرماندهان گروه پدافند هوایی خنداب اراک ضمن 
بررسی توان رزم و آمادگی دفاعی این گروه پدافندی از مواضع و 

سامانه های تسلیحاتی مستقر در این یگان پدافندی بازدید کرد.
به گزارش فارس، وی با بیان اینکه نیرو های زبده، با ذکاوت 
و هوشیار پدافند هوایی به صورت شبانه روزی چه در زمان صلح 
و چه در زمان جنگ خط مقدم دفاع از حریم هوایی کشــورمان 
هستند، اظهار داشــت: پدافند هوایی خنداب از نقاط حساس و 
راهبردی در شبکه یکپارچه پدافند هوایی است که در کنار سایر 
مناطق و گروه های پدافندی کشورمان وظیفه ای خطیر و مهم را 

برعهده دارد.
امیر ســرتیپ صباحی فرد با بیان اینکه سامانه های راداری، 
موشــکی و پهپــادی پدافند هوایــی ارتش با اشــراف کامل و 
هوشمندانه در اقصی نقاط کشورمان بویژه در پهنای خلیج فارس، 
تمام تحرکات دشــمنان را رصد می کنند و در صورت لزوم اقدام 
قاطعانه انجام خواهد گرفت، تأکید کرد: تسلیحات کاملا بومی و 
جدید پدافند هوایی ارتش در تمامی مرز های جغرافیایی کشورمان 
قطعا در برابر بروز هر گونه تهدید از سوی بیگانگان با غافلگیری و 

ضربه سخت بر دشمنان بکار گرفته می شوند.
فرمانده نیروی پدافند هوایــی ارتش با بیان اینکه عملیات 
روانی غربی ها بیشــتر از ضعف آن ها نشأت می گیرد و تاثیری در 
اقتدار و پیشرفت روز افزون مجموعه پدافند هوایی ندارد، تصریح 
کــرد: امروز صلابت پدافند هوایی ارتــش علاوه بر اینکه موجب 
استیصال دشــمنان در منطقه خاورمیانه شده تمامی معادلات 

نظامی آنان را نیز به هم ریخته است.

امیر صباحی فرد:
پدافند هوایی ارتش تمام تحركات دشمنان 
به  ویژه در پهنای خلیج فارس را رصد می كند


